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SUBIECTUL SĂPTĂMÂNII

Citește 1 Corinteni 2:1-5 
Pavel vorbeşte despre slujirea sa Corintenilor, în Grecia. 

Ce ştim noi despre greci? Ei au fost cunoscuţi prin filozofia lor, 
prin a fi intelectuali şi prin a căuta înţelepciunea. Ce ştim despre Pavel?
El a fost cel mai mare teolog şi misionar al întregii istorii. 

Observaţii despre lucrarea lui Pavel printre Corinteni: 

1. El nu li s-a adresat cu vorbire sofisticată sau cu înţelepciune. El nu i-a 
surprins cu filozofie sau teologie. 

2. În schimb, el a păstrat mesajul simplu - Isus Hristos şi El răstignit. 
Aceasta nu înseamnă că Pavel nu a folosit mintea sa ascuţită. El a fost 
foarte relevant cultural pe Muntele lui Marte în Faptele Apostolilor 17 
şi a încercat să-i convingă pe evreii din sinagogă că Isus este Hristosul. 
Totuşi, se pare că Pavel dorea cu tot dinadinsul să păstreze mesajul său 
focusat şi simplu - Isus. 

3. El s-a simţit slab şi fricos, la fel cum ne simţim şi noi – emoţii reale, pe 
care de multe ori le experimentăm atunci când Îl proclamăm pe Hristos 
într-o lume ostilă, în care mulţi nu vor să asculte de Dumnezeu. 

4. Mesajul şi predicarea Sa au fost dependente de puterea lui Dumnezeu 
ca o demonstraţie nu a abilităţii sale de a-i convinge pe oameni, ci de 
puterea Duhului  Sfânt de a lucra în inimi. Ideea: nu-i putem face pe 
oameni să creadă; Duhul Sfânt trebuie să le deschidă ochii. Noi simplu 
prezentăm mesajul şi avem încrederea că Duhul Sfânt va lucra. 

5. Credinţa lor în Hristos stă în puterea lui Dumnezeu, nu în înţelepciunea 
oamenilor (vezi 1 Corinteni 3:6-7). Dumnezeu dă rezultate şi cauzează 
creştere. Prin urmare, Pavel a proclamat Evanghelia şi a lăsat rezultatele 
în mâna lui Dumnezeu. 

Definiţia succesului în evanghelizare. 

    O definiţie bună, care reiese direct din pasajul de mai sus şi pe care o folosim de 
mulţi ani în cadrul CCC, este următoarea: 

Succesul în evanghelizare este de a lua iniţiativa de a-L împărtăşi pe Hristos 
altora în puterea Duhului Sfânt, lăsând rezultatele în mâinile lui Dumnezeu. 

    Iţi sugerez să o scrii pe hârtie pentru ucenicul tău. Apoi discută în baza acesteia 
şi cere ucenicului să ţi-o spună cu propriile cuvinte. Ai în vedere să fie subliniate 
următoarele lucruri: 

   Ce este necesar pentru a fi un 
credincios eficient şi de succes 
în vestirea Evangheliei? Cum 
poți şti că ai făcut partea ta 
în proclamarea Evangheliei? 
Scopul  acestei lecţii este de a 
ajuta ucenicul tău să înţeleagă 
perspectiva biblică asupra părţii 
lui Dumnezeu şi părţii noastre 
în evanghelizare. Prin urmare, 
aceasta îl va elibera să se poată 
bucura de statutul de vestitor 
şi va lua presiunea de a obţine 
rezultate. 

VESTIREA CU SUCCES 
A EVANGHELIEI
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• Noi luăm iniţiativa de a merge la oameni. 

• Noi vorbim despre Isus, păstrând accentul pe El în timp ce răspundem la 
întrebările lor şi folosind apologetica după cum este necesar, pentru a le 
arăta adevărul în Hristos. 

• Importanţa de a fi umplut cu Duhul Sfânt – este lucrarea Lui să ne ajute 
să ascultăm bine şi să avem discernămînt şi este lucrarea Lui să deschidă 
ochii oamenilor pentru  a-i aduce la credinţă.

• De ce este atât de important să lăsăm rezultatele în mâinile lui 
Dumnezeu? Pentru a nu fi mîndri dacă cineva îl primeşte pe Hristos, nici 
descurajaţi sau vinovaţi în cazul în care nu-L primeşte. De asemenea, 
nu este nevoie să încercăm să presăm pe cineva să ia o decizie, ci mai 
degrabă să avem încredere că Dumnezeu va continua să lucreze în 
inimile lor. 

Iată o diagramă care ne poate ajuta să înţelegem procesul prin care 
trece cineva până ajunge la Hristos:

Cînd intrăm în viaţa unui necredincios, el este undeva între -10 şi -1. Dumnezeu 
ne poate folosi pentru a-l muta de la -10 la -9 sau de la -4 la -3. Sau cineva poate 
fi deja la -1 şi este gata să Îl primească pe Hristos. Oriunde s-ar afla persoana, 
vrem să fim disponibili, sub călăuzirea Duhului Sfânt, să împărtăşim Evanghelia ori 
să spunem mărturia noastră sau orice este potrivit pentru a o ajuta  să se mute 
de la o poziţie la alta. Dar vom lăsa rezultatele în mîna lui Dumnezeu, în timp 
ce Duhul Său cel Sfânt  lucrează în viaţa lor. Acest lucru ne eliberează să iubim 
oamenii şi să le prezentăm adevărul Evangheliei, dar nu să-i forţăm. Dându-ne 
seama că  venirea la credinţă este un proces şi un eveniment, putem continua 
să atingem persoana în diferite moduri şi forme ca vestitori; de exemplu, prin 
mărturia noastră, o carte sau CD, prin slujire într-un fel anume, prin petrecerea 
timpului împreună, jocuri de sport comune, invitându-i să fie alături de alţi 
creştini în cadrul unei întâlniri CCC sau la eveniment social, prin venirea la biserică. 
Deoarece vestirea Evangheliei include și un moment de ascultare a ei, va trebui 
să existe un moment, sau probabil mai multe, când cineva verbal împărtăşeşte 
Vestea Bună cu acea persoană. Cu unii necredincioşi vom fi implicaţi şi în proces, 
şi în eveniment, în timp ce cu alţii putem participa numai la eveniment sau vom 
fi implicaţi într-un proces mai îndelungat. Oricare ar fi rolul nostru, noi mergem 
în Duh şi  Îi permitem lui Dumnezeu să ne folosească în planul Său general pentru 
vieţile altor oameni.

Întreabă ucenicul tău: 
1. Cum cunoaşterea acestei 

perspective biblice îți 
afectează motivaţia de a 
fi un vestitor? 

2. În ce fel ai mai multă 
încredere pentru a 
te implica în vestirea 
Evangheliei? 

3. Cine sunt studenţii pe 
care tu îi ai pe inimă la 
moment pentru a le vesti 
Evanghelia? 

* Implică-ţi ucenicul în 
procesul de evangelizare alături 
de tine! 

URMĂTORII PAŞI

   -10          -7          -5          -1             0          +1            +5           +7           +10

Ateu Teist Îl primeşte 
pe Cristos

Credincios nou, 
care creste   

Credincios, ce 
se maturizează 


